
1 

 

 P R O T O K Ó Ł   NR  LXVI/2024 

LXVI sesji Rady Miejskiej w Golinie 

29 lutego 2024 r. 
 

Rada Miejska w Golinie liczy 15 radnych, w obradach wzięło udział 15 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach udział wzięli: Burmistrz Goliny Mirosław Durczyński, Zastępca 

Burmistrza Goliny Anna Paszek, Skarbnik Goliny Janina Adamczewska i radca prawny 

Tomasz Lisewski. Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 

LXVI sesję Rady Miejskiej w Golinie otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący Rady 

Miejskiej Wojciech Wojdyński. Po powitaniu przybyłych podał, że na ustawowy stan 15 

radnych obecnych jest 15 radnych, w związku z czym podjęte uchwały oraz decyzje będą 

prawomocne. Warunek jest spełniony, obecnych jest co najmniej ½ radnych.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Kapturska odczytała klauzulę RODO i poinformowała, że 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są nagrywane  

i transmitowane na żywo.  

Punkt 2 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przedstawił porządek obrad LXVI sesji: 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXV sesji. 

4. Zapytania i wnioski radnych.   

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Goliny.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze sąsiedzkie i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania 

z opłat, jak również trybu ich pobierania (projekt nr 476).       

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Golina do realizacji Programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2024 (projekt nr 477).   

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranego obszaru w obrębie Golina, Gmina 

Golina (projekt nr 478).      

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji  

z mieszkańcami Gminy Golina (projekt nr 479).    

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

dla Gminy Golina (projekt nr 480).      

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Golina (projekt nr 481).    

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2024 rok (projekt nr 482).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na 

lata 2024 - 2032 (projekt nr 483). 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach.  

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zakończenie LXVI sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że obrady LXVI sesji będą przebiegały 

zgodnie z przedstawionym porządkiem obrad. 
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Punkt 3 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zawnioskował o przyjęcie protokołu LXV sesji bez 

odczytywania na sesji. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 11 radnych, przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymało się 4 radnych. 
 

W związku z powyższym protokół LXV sesji Rady Miejskiej w Golinie został przyjęty. 
 

Punkt 4 

Zapytania i wnioski radnych 

Radny J. Mirek złożył do burmistrza 3 zapytania dotyczące powiadomienia przez 

sołtysa/sołtysów oraz radnego/radnych o niemożności wykonywania przez nich obowiązków 

zgodnie z zapisami w przyjętych uchwałach oraz przedstawienie wszystkich poniesionych 

kosztów Gali Noworocznej. Zapytania radnego J. Mirka stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Radna E. Cieślak zapytała się, czy osoby wyróżnione podczas Gali Noworocznej zostały 

wybrane przez kapitułę powołaną na tą okoliczność, kto decydował o wyborze osób 

wyróżnionych, czy przewodnicząca sołtysów z terenu gminy wiedziała o możliwości 

wytypowania aktywnie działających sołtysów oraz jaka była obrana strategia organizacji Gali 

Noworocznej. 

Punkt 5 

Burmistrz Goliny M. Durczyński przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, 

które stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Punkt 6 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi 

opiekuńcze sąsiedzkie i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania z opłat, jak również trybu ich pobierania był 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/460/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze sąsiedzkie  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania z opłat, jak również trybu ich pobierania została jednogłośnie podjęta  

i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Punkt 7 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Golina do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 
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2024 był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/461/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie przystąpienia Gminy 

Golina do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 została jednogłośnie 

podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Punkt 8 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranego obszaru w obrębie Golina, Gmina Golina był omawiany podczas wspólnego 

posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Radny M. Majewski poinformował, że oddał głos za przyjęciem uchwały, jednak nie 

zadziałało jego urządzenie do głosowania. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/462/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego obszaru 

w obrębie Golina, Gmina Golina została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził przerwę w obradach sesji w celu sprawdzenia 

urządzenia do głosowania radnego M. Majewskiego. Przerwa trwała od godz. 12:17  

do godz. 12:20. Po przerwie przewodniczący wznowił obrady LXVI sesji Rady Miejskiej  

w Golinie. 

Punkt 9 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zasad  

i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Golina był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 



4 

 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, I. Kościelska,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/463/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Golina została jednogłośnie podjęta  

i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Punkt 10 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla Gminy Golina był 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 
 

Radny K. Szymański powiedział, że w przedstawionej diagnozie wyznaczającej obszar 

zdegradowany i obszar rewitalizacji dla Gminy Golina oraz na mapie w arkuszu F obszar 

miejscowości Radolina został powiększony o część Sługocinka i Myśliborskich Holendrów.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński w związku ze zgłoszonymi uwagami przez radnego  

K. Szymańskiego poprosił o przerwę w obradach LXVI sesji Rady Miejskiej w Golinie.  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził przerwę w obradach sesji w celu dokonania 

wyjaśnień w zakresie błędnie oznaczonego obszaru zdegradowanego dla miejscowości 

Radolina. Przerwa trwała od godz. 12:30 do godz. 13:05. Po przerwie przewodniczący 

wznowił obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad LXVI sesji 

Rady Miejskiej w Golinie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego 

i obszaru rewitalizacji dla Gminy Golina. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych. 
 

W związku z powyższym wniosek burmistrza został przyjęty.   
 

Punkt 11 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Golina był 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, I. Kościelska,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/464/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy 

dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Golina została jednogłośnie 

podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Punkt 12 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2024 rok był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, I. Kościelska,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXVI/465/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany budżetu na 2024 

została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Punkt 13 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024 - 2032 był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 10 radnych (M. Aniszewski, T. Duryński, U. Furmaniak, P. Grochociński,  

M. Kwaśniewski, I. Kościelska, M. Majewski, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński), 

przeciw 4 radnych (W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, J. Mirek), od głosu wstrzymała 

się 1 radna (E. Cieślak). 
 

Uchwała nr LXVI/466/2024 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024 - 2032 została podjęta i stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

Punkt 14 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że burmistrz udzielił odpowiedzi na 

wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej sesji.   
 

Punkt 15 

Wolne wnioski i informacje 

Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji Z. Kasprzak powiedziała, że podczas 

posiedzenia komisji 16 lutego br. zostały podjęte pewne ustalenia w wiadomej sprawie. 

Zapytała się, czy burmistrz ma w tej sprawie coś do powiedzenia.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że w związku z ustaleniami i podjętymi 

zobowiązaniami podczas posiedzenia komisji skarg, wniosków i petycji złożył oświadczenie 

następującej treści: "Przepraszam radną, a zarazem sołtys p. Elżbietę Cieślak za użycie w jej 

obecności niecenzuralnych słów". 
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że przyjmuje przeprosiny burmistrza. Oznajmiła, że 

przychodzi do burmistrza w ważnych sprawach, w imieniu mieszkańców. Burmistrz powinien 

wszystkich wysłuchać, niezależnie czy kogoś lubi czy nie lubi. Stwierdziła, że jej ostatnia 
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wizyta w gabinecie burmistrza była dla niej bardzo upokarzająca. Osoba sprawująca funkcję 

burmistrza nie powinna zachowywać się w taki sposób i używać wulgaryzmów. Poprosiła, 

aby burmistrz nie zachowywał się w taki sposób. Następnie powiedziała, że zadecyduje 

podczas najbliższych wyborów, czy burmistrz jest jej zwolennikiem czy przeciwnikiem, a na 

razie trzeba ze sobą współpracować. 

Radny J. Mirek oznajmił, że także domaga się od burmistrza przeprosin i nie życzy sobie, aby 

burmistrz opowiadał, że radny Janusz Mirek jest głupi. Następnie odczytał wypowiedź 

burmistrza z grudniowej sesji Rady Miejskiej w Golinie, że przez głupotę radnego Janusza 

Mirka nie zostałaby przebudowana ul. Olimpijska w Golinie, oraz że przeciwko tej inwestycji 

8 radnych złożyło wniosek i tylko ze względu na przyznane dofinansowanie w wysokości 

70% środków zewnętrznych inwestycja została poparta przez radnych. Następnie przedstawił  

swoje działania w sprawie przebudowy ul. Olimpijskiej w Golinie tj. złożony w imieniu 

mieszkańców wniosek do burmistrza 29 kwietnia 2020 r. dotyczący budowy ul. Olimpijskiej. 

Oznajmił, że we wniosku o dofinansowanie tej inwestycji w ramach Rządowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych złożonym przez gminę do wojewody wielkopolskiego  

29 września 2021 r. zostały powielone i uwzględnione jego argumenty. Następnie 

poinformował, że na podstawie dostępu do informacji publicznej zwrócił się o udostępnienie 

pisma złożonego do burmistrza przez 8 radnych, przeciw przebudowie ul. Olimpijskiej,  

o którym to burmistrz wspomniał na grudniowej sesji rady. Uzyskał odpowiedź, że oficjalnie 

do urzędu takie pismo nie wpłynęło. Powiedział, że jeśli to był wniosek radnych złożony 

ustnie to prosi, aby burmistrz wskazał tych 8 radnych i powiedział, kto ze składu rady był 

przeciwny przebudowie ul. Olimpijskiej. Niech mieszkańcy zobaczą, kto tutaj jest 

hamulcowym. Oznajmił, że wszystkie fakty wskazują, że to nie głupota radnego, a inicjatywa 

radnego spowodowała, że ta ulica powstała. Stwierdził, że nie przypisuje sobie tych zasług, 

tylko informuje, że zwrócił się z wnioskiem do burmistrza, a pracownicy urzędu wykonali 

pracę na polecenie burmistrza. Obecnie droga jest przejezdna, a mieszkańcy bardzo się cieszą 

z wykonanej inwestycji. Powiedział, że nie może być tak, iż burmistrz publicznie stwierdza, 

że przez głupotę radnego Janusza Mirka tej drogi by nie było. Następnie zwrócił się do 

radnych, aby mieli odwagę obywatelską i przyznali się, kto z nich wnioskował  

o nieprzebudowywanie tej ulicy.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński wyjaśniał, że poprosił tych 8 radnych, by wycofali złożony 

wniosek. Prace były już tak daleko zaawansowane i inwestycja była tak długo oczekiwana na 

tym osiedlu, a mogło okazać się, że w pewnym momencie nie znajdzie się ona w polu 

naszego działania. Powiedział, że radny Janusz Mirek przypisuje sobie, że to jego inicjatywa, 

że on tylko przyczynił się do przebudowy ulicy. Stwierdził, że nie tylko radny Janusz Mirek, 

ale dużo więcej osób zgłaszało się z tego osiedla o realizację przedsięwzięcia. Dlatego też 

wspólnie z działem inwestycyjnym podjął takie działania, żeby ta inwestycja powstała. 

Przyczyniło się do tego wiele osób, a przypisywanie sobie, że tylko napisze się pisemko i już 

od razu droga powstanie i podkreślanie tego jest trochę przedwczesne. Oznajmił, że wszyscy 

radni są jednakowo traktowani i przez całą kadencję decyzje były sprawiedliwie 

podejmowane, ponieważ dużo przedsięwzięć zostało wykonanych zarówno w mieście jak  

i w poszczególnych sołectwach. Podkreślanie przez radnego Janusza Mirka, że tylko on  

z radnych występuje z inicjatywami nie jest prawdziwe, ponieważ inni radni szczególnie ci, 

którzy także są sołtysami, prężnie działają. Potwierdzeniem tego jest wyróżnienie radnego 

Mariusza Majewskiego w kategorii społecznika. Radni i sołtysi otrzymują co miesiąc 

wynagrodzenie, które rocznie kształtuje się na poziomie ok. 20 000 zł i ok. 15 000 zł. 

Obowiązkiem burmistrza jest działanie dla dobra mieszkańców całej gminy i nie domaga się 

szczególnych pochwał. Następnie odniósł się do wyróżnień przyznanych podczas Gali 

Noworocznej. W kategorii SPORT wyróżnienie trafiło do Przemysława Skibiszewskiego, 

zawodnika i trenera Polonii Golina oraz futsalowego klubu KKF Automobile Torino. 
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SPOŁECZNIKIEM 2023 roku został Mariusz Majewski. Statuetkę w kategorii BIZNES 

otrzymał Adrian Węcławiak, właściciel firmy Adi-Bud, która działa w Gminie Golina od 

2011 roku i zajmuje się pracami ziemnymi i budowlanymi. Natomiast w kategorii KULTURA 

nagroda trafiła do Żanetty Matlewskiej, która w kulturze działa od 30 lat, a od 15 lat jest 

dyrektorką golińskiej biblioteki. Poza tym jest inicjatorką wielu projektów kulturalnych  

i społecznych. Koszt wszystkich statuetek wyniósł 1 864,00 zł brutto. Aktywnie działającym 

w gminie ludziom należy się uznanie. Następnie zarzucił sołtysom, że nie są obecni na 

sesjach rady gminy, a jest to ich obowiązek. Jeżeli ktoś decyduje się na pełnienie funkcji 

burmistrza, radnego czy sołtysa to powinien służyć mieszkańcom gminy. Relacje 

międzyludzkie powinny być oparte na okazywaniu szacunku, a nie tylko wynajdywaniu 

"haków" na drugiego bądź nagrywaniu rozmów.  
 

Radny J. Mirek przypomniał, że wniósł do burmistrza o przeprosiny, a burmistrz szybko 

zmienił temat nawiązując do organizacji Gali Noworocznej. Oznajmił, że nie przypisuje sobie 

żadnych zasług, tylko działa czynnie dla dobra mieszkańców. Przypomniał o wysłanym do 

burmistrza SMS-ie dotyczącym złego stanu drogi na osiedlu Wschód, a burmistrz odpisał aby 

zwrócił się w tej radnego w tej sprawie, żeby zaczął działać. Radni wybrani zostali, aby 

działali w imieniu mieszkańców i są przedstawicielami mieszkańców. Oznajmił, że nie 

przypisuje sobie żadnych zasług. Od burmistrza oczekuje przeprosin, ponieważ burmistrz 

swoją wypowiedzią fałszywie go oskarżył. Stwierdził, że ul. Olimpijska nie byłaby 

wybudowana nie przez głupotę radnego tylko przez 8 radnych, którzy wnioskowali, aby 

inwestycja nie została wykonana, tylko i wyłącznie, że nie lubią radnego Janusza Mirka. 

Ulica nie zostałaby wykonana na złość mieszkańcom, a nie Januszowi Mirkowi, ponieważ on 

przy tej ulicy nie mieszka. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że inwestycja została zrealizowana, więc uważa 

temat za zamknięty. 
 

Radny J. Mirek zapytał się, czy tych 8 radnych ma cywilną odwagę przyznać się do 

złożonego wniosku przeciwko realizacji budowy ul. Olimpijskiej. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że wypowiedzi radnego Janusza Mirka są 

elementem kampanii wyborczej.  
 

Radny W. Grodzki wniósł o wycięcie starych drzew lip zagrażających bezpieczeństwu na 

terenie osiedla Starówka oraz o uzupełnienie nowymi nasadzeniami.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska odnosząc się do wypowiedzi burmistrza oznajmiła, 

że żadne przepisy nie zobowiązują sołtysów do udziału w obradach sesji rady gminy. Smutne 

jest, że burmistrz ocenia pracę sołtysów według obecności na sesji. Sołtys nie ma takiego 

obowiązku, natomiast wykonuje mnóstwo innych spraw na rzecz sołectwa, że nawet nie ma 

czasu na odpoczynek i życie prywatne. Sołtysi czują się mało docenieni. Przypomniała, że 

burmistrz na początku ubiegłego roku obiecał, że będzie spotykać się z sołtysami co kwartał. 

Jednak takie spotkania nie były organizowane. Powiedziała, że burmistrz powinien 

zainteresować się ile obowiązków ma sołtys w związku ze sprawowaną funkcją. Są to ludzie 

oddani sołectwu i społeczeństwu, więc burmistrz nie ma prawa obniżać ich rolę. Powiedział, 

że dzięki zaangażowaniu i pracy sołtysów, w sołectwach wiele sie dzieje. Z wypowiedzi 

sołtysów wynika, że czują się w gminie niepotrzebni, i że są mało doinformowani.     
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że jeżeli sołtys chce się z nim spotkać to 

zawsze jest dostępny i jest do dyspozycji. Zawsze na bieżąco reaguje na uwagi zgłaszane 

przez sołtysów. Uważa, że spotkania w terenie są bardziej pożyteczne niż spotkania 

integracyjne. Inicjatywa zorganizowania spotkania integracyjnego powinna wyjść ze strony 
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przewodniczącej sołtysów. Powiedział, że w innych gminach w taki sposób organizowane są 

tego typu spotkania. Na sesjach rady gminy omawianych jest wiele spraw, a sołtysi są tymi, 

którzy w pierwszej kolejności przekazują informacje mieszkańcom sołectw. Stwierdził, że 

jeżeli sołtysi otrzymaliby dietę za udział w sesjach, to znaleźliby czas na uczestniczenie  

w sesjach rady. Przykładem tego są przewodniczący zarządów osiedli, którzy są obecni na 

sesjach, ponieważ otrzymują z tego tytułu wynagrodzenie.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska powiedziała, żeby burmistrz nie zarzucał jej, że nie 

wykazywała inicjatywy do organizacji spotkań z sołtysami. Stwierdziła, że sołtysi odnoszą 

wrażenie, iż są traktowani przez burmistrza służbowo i niechętnie. Oznajmiła, że sołtysom nie 

zależy na pieniądzach, ale chodzi o szacunek i docenienie ich pracy.  
 

Radna Z. Kasprzak o godz. 13:40 opuściła obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Golinie.  

Stan obecnych radnych wynosi 14. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że z większością sołtysów współpraca układa się 

wzorowo. Zwrócił się do wiceprzewodniczącej rady Anny Kapturskiej z zapytaniem o co ma 

do niego pretensje i dlaczego go unika.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska odpowiedziała, że nie unika burmistrza. 

Przypomniała, że od 15 lat jest sołtysem, a trzecią kadencję radną. Miała nadzieję, że przez 

ten czas współpraca z burmistrzem bardzo dobrze się układała. Jednak bardzo się 

rozczarowała kiedy po wypadku przyjechała na wózku inwalidzkim na posiedzenie komisji,  

a burmistrz przeszedł obok i nawet się nie przywitał. I to burmistrz przez cały ten czas unika 

jej osoby. Oznajmiła, że jest jej bardzo przykro, bo była i jest lojalna w stosunku do 

burmistrza i nie zasługuje na takie traktowanie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński powiedział, że nie pozwala podczas sesji na uprawianie 

kampanii wyborczej.  
 

Radny J. Mirek odniósł się jeszcze do wyróżnień podczas Gali Noworocznej. Powiedział, że 

powinna być podana informacja o osobach, które były nominowane w każdej kategorii. 

Zapytał się, czy można było wcześniej zgłaszać propozycje kandydatów do wyróżnienia. 

Oznajmił, że jeżeli wiedziałby o tych nagrodach, to zgłosiłby p. Małgorzatę Perlińską 

mistrzynię świata, która jest mieszkanką Gminy Golina od ponad 37 lat i ma bardzo bogaty 

dorobek osiągnięć sportowych nawet na światowym poziomie. Następnie powiedział, że 

osoby zaproszone pełniące znaczące funkcje w samorządach siedziały w dalszych rzędach, co 

uważa za uchybienie ze strony organizatora gali.      
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że za organizację gali odpowiedzialność 

bierze na siebie. Stwierdził, że miejsca dla gości nie były wyznaczone i każdy siadał gdzie 

chciał. Nikt z gości nie zgłaszał pretensji w tym zakresie, a wręcz przeciwnie wszystkim gala 

podobała się.  
 

Radny J. Mirek przypomniał, że z budżetu gminy została przekazana dotacja celowa  

w wysokości 100 tys. zł na organizację Gali Noworocznej i chciałby poznać dokładne 

rozliczenie wszystkich kosztów.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że w ostatnim czasie było mało organizowanych 

imprez kulturalnych, więc wydatkowanie 100 tys. zł na takie przedsięwzięcie nie jest dużą 

kwotą. Uważa, że należały się podziękowania osobom, które skutecznie działają w gminie 

oraz przedstawienie wykonanych inwestycji w ostatnich 5 latach. Podkreślił, że jest to zasługa 

także radnych Rady Miejskiej w Golinie.  
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Radny J. Mirek powiedział, że podczas gali pracownicy działu inwestycji nie otrzymali 

podziękowań za przeprowadzenie tych wszystkich przedsięwzięć. Przypomniał, że burmistrz 

na sesji w grudniu powiedział, że gala noworoczna będzie formą podziękowania za ich pracę  

i wytrwałość, w szczególności przy realizacji inwestycji drogowych.   
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że pracownicy otrzymali podziękowania w innej 

formie, dla nich osobiście ważniejszej. Przypomniał, że w budżecie 2024 roku na inwestycje 

przekazane jest ponad 32 mln zł. Niedługo rozpocznie się kontynuacja budowy sieci 

kanalizacyjnej. Zostały złożone wnioski o dofinansowanie na remont i rozbudowę 

przedszkola w Golinie oraz na termomodernizację szkoły podstawowej w Kawnicach. 

Pozyskiwanie środków zewnętrznych i realizacja zaplanowanych inwestycji jest zasługą 

pracowników działu inwestycyjnego. Zaznaczył, że nie przypisuje sobie żadnych zasług co do 

przeprowadzonych na terenie gminy inwestycji. Powiedział, że podejmując decyzje zawsze 

bierze pod uwagę zgłaszane sugestie mieszkańców.  
 

Przewodniczący Zarządu Os. Starówka K. Walczyński stwierdził, że z wypowiedzi 

burmistrza wynika, że przewodniczący zarządu osiedli są obecni na sesjach tylko dlatego, że 

otrzymują za to dietę. Dieta ta jest symboliczną kwotą. Przewodniczący zarządu osiedli także 

pracują na rzecz mieszkańców, czego dowodem są roczne sprawozdania z działalności. 

Przypomniał, że sołtysi otrzymali podwyżkę diety, natomiast dieta dla przewodniczących 

zarządu osiedli od paru lat jest na tym samym poziomie. 
 

Radny K. Szymański poprosił o wykonanie budowy drogi na odcinku 144 m w Sługocinku 

we współpracy z Gminą Lądek. Powiedział, że jest to ważny odcinek drogi, który stanowi 

objazd z autostrady. 
 

Radny M. Kwaśniewski poprosił o wyrównanie drogi ul. Jagodowej oraz ul. Poprzecznej  

w Golinie celem poprawy bezpieczeństwa. 
 

Radna E. Cieślak wniosła o wyrównanie drogi przy zjeździe kolejowym w Kraśnicy. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że dla dobra społeczeństwa zgłoszone drogi 

zostaną wyrównane.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska poprosiła o wyrównanie drogi w Spławiu na 

zakręcie przy krzyżu za posesją p. Szymaniaka.  
 

Radny M. Majewski podziękował burmistrzowi i radnym za uchwalenie dopłaty do ścieków 

dla mieszkańców gminy. Myśli, że mieszkańcy to docenią. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński poprosił sołtysów, aby przekonywali mieszkańców do 

podłączania się do sieci kanalizacyjnej. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska powiedział, że przekonuje mieszkańców w Spławiu, 

aby podłączali sie do sieci kanalizacyjnej. Również informowała, że zostanie ustalona dopłata 

w wysokości 4,40 zł do 1m
3
 ścieków, co spotkało się z dużym zadowoleniem ze strony 

mieszkańców. Następnie poprosiła o aktualny wykaz nieruchomości, które nie są jeszcze 

podłączone do kanalizacji. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński podziękował radnym za konstruktywne uwagi. Następnie 

powiedział, że uważa radnego Janusza Mirka za swojego kolegę. Jeśli radny poczuł się 

urażony i nie tylko on, ale jeszcze ktoś inny jego słowami, to przeprasza. Stwierdził, że może 

jest wybuchowy, ale zawsze stara się robić wszystko dla dobra mieszkańców. Oznajmił, że 

urząd od dłuższego czasu zmienił się nie tylko wizualnie, ale i postępowanie pracowników  
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w stosunku do petentów uległo poprawie. Powiedział, że jesteśmy po to, żeby służyć 

społeczeństwu. Następnie jeszcze raz przeprosił za wszystko, co było złe z jego strony.  
 

Punkt 16 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej W. Wojdyński 

podziękował wszystkim zebranym za przybycie i zamknął o godz. 14:00 obrady LXVI sesji 

Rady Miejskiej w Golinie. 

 
 

Protokołowała                   Przewodniczył 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Jolanta Piasecka                

                  Wojciech Wojdyński 

 

 

 

 


